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Meno a priezvisko 
včelára 

Zistili ste rýchlejšiu 
výstavbu medzistienok a ak 

ste zistili o koľko?

Zistili ste rýchlejší rozvoj 
populácie a ak ste zistili o 

koľko? 

Zistili ste lepšiu mikroklímu úľa 
(napr. menšie brady)?

Zistili ste lepšie výsledky pri 
uplatnení rôznych 

veterinárnych postupov?

Zistili ste zmenšené 
kradnutie medu z úľa?

Využili ste možnosť, čo Vám 
poskytuje nový vrchnák 

Beenectar, na pridávanie tuhého a 
tekutého krmiva a vody so 
súčasnou priamou rýchlou 

kontrolou, bez ohľadu na to, aké 
sú poveternostné podmienky a 

pracovné obdobie ?

Ako posudzujete 
doterajšie používanie 
vrchnáka Beenectar v 

porovnaní s 
vrchnákmi starého 

typu?

Nejaké iné konštatácie pozitívne alebo negatívne?

Nenad Stojanović

Včelín je v tomto roku 
stacionovaný, paša je do 
júna. Dovtedy staviam 

(vsúvam medzistienky). Z 
toho dôvodu nemám 
skúsenosti s novým 

vrchnákom.

Áno. Pri utváraní rojov o 
20-30% rýchlejší rozvoj 

rojov (pre lepšiu 
mikroklímu), rýchlejšie 
pridávanie matiek pod 

priesvitným vrchnákom.

Áno. Podstatne lepšia 
mikroklíma, dobrá ventilácia, na 

rovnakej teplote úľ s novým 
vrchnákom nemá bradu.

Áno. Jednoduchšia a ľahšia 
aplikácia liekov, pridávanie 
liečivého sirupu, pásikov, 
vizuálny prehľad, dobrá 

ochrana po uzavretí 
ventilačných otvorov, lepší 

pokles varroy pri 
zadymovaní o 10-15% .

Áno, tesnenie nízkeho 
nadstavku, nie je možný 

vstup cudzincov.
Áno. Podstatne lepší.

Používam ho od 7. mesiaca a samým tým nemôžem poskytnúť 
komlexné hodnotenie.

Borivoje Bocić Áno. Áno. Áno. Nie. Áno. Lepšie.
Na otázky, na ktoré som neodpovedal dostanete odpoveď na 

budúci rok. Vrchnáky som dostal po vytočení všetkých medov.

Radojko Gole Áno. Áno. Nevšimol som si. Áno, najrýchlejšie ako sa dá. Podstatne lepší.
Estetika, manipulácia, ventilácia, pripevnenie výborné. Negatívne: 
zlievanie vody po korpuse, keď prší a na leták pri výmene korpusu. 

Ako zatepľovať cez zimu?

Branislav Jakovljević Nevšimol som si. Nevšimol som si. Áno zistil. Absolútne ich nebolo.

Nevšimol som si. V každom 
prípade uplatnenie 

veterinárnych zákrokov je 
ľahšie.

Nevšimol som si.
Áno využil. Na pridávanie 

tekutého krmiva je nový vrchnák 
vynikajúci. 

Podstatne lepší.

Výnosy, stavba plástov a vývoj populácie sa nemohli precízne 
porovnať, lebo sa vrchnáky nastavili po hlavnej pastve, nastalo 

sucho a obdobie bez pastvy. Očakávam, že v budúcej sezóne tieto 
parametre produktivity budú lepšie. 

Miroslav Vasiljević Nezistil som. Nevšimol som si. Nie. Nie. Nevšimol som si. Áno. Lepšie.
Nový vrchnák som používal na slnečnicovej paši, kde boli včely z 

iných úľov, takže niektoré úle boli prázdne a druhe plné a preto na 
2. bod nedávam odpoveď.

Predrag Radulović
Obdobie bez pastvy. 

Výstavby nebolo.
Áno o 20%

Áno som. S novým vrchnákom 
nieto brady, ventilácia je 

výborná, starý vrchnák má 
brady. 

Áno zistil. Veľmi ľahké a 
účinné podávanie apigardu, 

kyseliny mravčej a 
pravdepodobne aj oksaínu.

Nevšimol som si. Áno. Podstatne lepší.
Nateraz vrchnáky zaznamenávajú prednosti oproti klasickým, 
zostalo mi sledovať zimovanie, jarný rozvoj a zber medu, keď 

budem môcť dať konečný posudok.

Vladan Jakovljević Nevšimol som si. Nevšimol som si. Áno. Áno. Nevšimol som si. Áno. Lepší
Pre mňa ako stacionárneho včelára, čo prikrmuje včely každý večer 

30 dní (august), je neporovnateľne  rýchlejšie a jednou rukou 
otváram nový vrchnák.

Mile Simonović

Neskoro som dostal 
vrchnáky, vierohodnejšie 
údaje budem mať na jar 

2014.

Áno, zistil som. O   20 % 
viac vďaka kŕmidlu.

Áno zistil som. Vďaka otvorom 
vpredu a vzadu. Mikroklíma 

výborná.

Áto. Ľahko sa nastavujú 
latky proti varroe. Bez 

otvárania úľov.
Áno. Áno. Podstatne lepší.

Včelstvá sa rýchlejšie prikrmovali celý júl a august. Vaše vrchnáky 
sa naplno prejavili s kŕmidlom. Rýchle otváranie, lievanie sirupu, 
vizuálna prehliadka cez priesvitný vrchnák, správanie včiel počas 
lievania a zatvárania vrchnáka. Dokonalý vrchnák pre väčší počet 

úľov. Zaujíma ma ako sa včelstvo bude správať počas zimy. Rozvoj 
na jar a zber medu v agáte. Vtedy budem mať kompletné 

porovnanie údajov, ktoré si žiadate a dovtedy veľa pozdravov.



Živan Radaković Áno 20 % Áno. 20 - 25 %

Áno. Na 3. vrchnákoch som 
otvoril diagonále po 1.  

ventilačnom otvore z prednej a 
1. zo zadnej strany a všimol som 

si, že ich včely začali zatvárať 
propolisom.

Áno. Pri novom vrchnáku 
obidva gély apiguardu sa 

odniesli v plánovanom čase, 
kým sa pri klasických 
vrchnákoch vyskytla 
propolizácia obsahu 

nepoužitého gélu. Tento bol 
po mojej intervencii 
odnesený, ale proces 

potrval dlhší čas. 

Áno, na včelíne sa 
nevyskytla krádež, ani na 

nových ani na starých 
vrchnákoch. 

Áno. Som veľmi spokojný s 
rýchlosťou, akou sa tento úkon 

vykonáva.
Podstatne lepší.

Zvlášť sa mi páči, že nemusím klásť izolačný materiál (noviny, 
plastové fólie), čo je ťažké aj pri nejmenšom vetre. Pri novom 
vrchnáku sa nemôžu skrývať rôzne chrobáky a mravce ako pri 

klasickom. Keďže má rovnaké rozmery ako úľ, na stojan sa môže 
položiť viac úľov a  oveľa ľahšie sa robí s nadstavcami. Myslím si, že 

by bolo dobre, keby bol vrchnák trochu vyšší, lebo som na malú 
vzdialenosť 7 km presťahoval jeden úľ s novým vrchnákom a o deň 

som ho vrátil späť. Sťahoval som v skoré ráno a vracal na 
nasledujúci deň večer a pri obidvoch prípadoch priestor nízkeho 

nadstavku bol preplnený a preto si myslím, že by priestor  nízkeho 
nadstavku by mal byť väčší, lebo sa všeličo stáva pri sťahovaní a 

všetko  sa musí vykonať, keď je slnečný deň. Keď som dostal 
vrchnák, včely boli na slnečnicovej paši, kde nebolo možné dať 
nové vrchnáky z bezpečnostných dôvodov a preto ani nemám 

porovnávateľné údaje pre obdobie pastvy. Pri položke 1 sa 
zapísaný čas  vzťahuje na vizuálnu rýchlu kontrolu bez rozkladu 

korpusu úľa. 

Vladimir Kovačević Nie, nezistil som. Nie. 
Áno. Menšie brady pri vysokých 

teplotách. 
Nie. Nie.

Áno. Skúsil som kvôli pokusu so 
sirupom a je značne praktickejšie.

Lepší.

Zdôrazňujem to, čo som uviedol v predchádzajúcom dotazníku, že 
som mal nálet včiel na slnečnicovej paši, že údaje a porovnávanie 

výnosov na mojom včelíne nie sú relevantné a že sa skutočné 
údaje môžu určiť na agátovej paši po jarnom vývoji. Preto som 

nevyplnil údaje o výnosoch medu, aby som zbytočne nezmätkoval.

Mile Mučalov Nie, nezistil som.
Včelstvá už boli vyvinuté 
vo chvíli, keď som dostal 

vrchnáky.
Áno. Áno. Áno. Áno. Lepší.

Vizuálne veľmi dobrý, ventilácia v úli dobrá, kŕmidlo tiež, uvidíme, 
či vznikne kondenzácia v zime. Možný nedostatok je ten, že si 
myslím, že nádstavce budú zatekať a obávam sa, že im to zníži 

trvanlivosť.

Dejan Ćukalović
Nie nevšimol som si. Paša 

závisí od podmienok.

Áno v priemere o 15% 
viac potomstva pri 

matkách rovnakého veku.
Áno. 

Počet ubudnutých varroe je 
približný.

Stále majú dostatok 
medu, takže je ťažko 

určiť. 

Áno. Neuveriteľne rýchlo a 
jednoducho. 

Podstatne lepší.
Ventilácie zatvárajú propolisom, takže ich v jesennom období 

treba zatvoriť kartónmi okrem jestvujúcich plastových uzáverov.

Božur Ilić Nie, nezistil som. Nie. 
Na našom území nebola znáška ani rozvoj včelstiev po nasadení 

nových vrchnákov - katastrofálny rok.

Kračun Lučijan Áno. V priemere o 30 %.
Áno. Postrehnutých je 

viac hniezd, v priemere 2 
rámiky na úľ.

Áno. Brady neboli. Áno. Vrchnák lepšie tesní.
Áno. Spolu s inými 
opatreniami, ktoré 
uplatňujeme nieto.

Áno. Nezoskupujú sa osy vôkol 
úľa. 

Podstatne lepší.
Keďže včely rozoznajú červenú, žltú, bielu, modrú a zelenú farbu, 
bolo by lepšie, kvôli lepšiemu rozoznaniu, aby boli v tých farbách.

Sadik Ličina

U mňa v auguste neboli 
extrémne vysoké teploty, 

používam mriežkované úľové 
dná a preto nemám brady pri 

lete.

Nevšimol som si. Áno. Lepší.
Myslím si, že sa tento dotazník mal poslať s vrchnákmi, aby sa 

mohlo prihliadať na tieto údaje, lebo mnohí na ne neprihliadali.

Stoiša Ivanović

Áno. Rýchlosť výstavby 
medzistienok sa zvýšila o 
tretinu oproti výstavbe 

medzistienok s vrchnákmi 
starého typu.

Áno. Mám dojem, že 
včelstvá s novým 

vrchnákom majú o jeden 
rámik hniezda viac oproti 

iným včelstvám.

Áno. Brady sú skutočne menšie 
a pracovná nálada včiel sa 

zvýšila.

Aplikácia kyseliny oxalovej a 
bipinu sa má iba vykonať v 
novembri alebo decembri. 

Pri zadymovaní nieto 
podstatnejšie rozdiely.

Nie. Výhodou jej dobré 
naliehanie vrchnáka na 

nadstavce, ak sú rovnaké 
a štandardných dimenzií.

Áno prikrmovanie tekutým a 
tuhým krmivom je omnoho 

rýchlejšie, účinnejšie, 
bezpečnejšie a za kratší čas 

nahradia alebo doplnia rezervy 
potravín. 

Podstatne lepší.
Pri prvých chladnejších nociach sa zistila zvýšená kondenzácia 

medzi vrchnákom a priesvitnou platňou a na samom priesvitnom 
vrchnáku. Zdôrazňujem, že včelstvá nie sú slabé.

Stojan Anđelković Nevšimol som si. Nevšimol som si. Nevšimol som si. Nevšimol som si. Nevšimol som si. Áno Lepší.
Konštatácie som uviedol v dotazníku číslo 2. Generálne si myslím, 

že tento dotazník sa mal odovzdať spolu s vrchnákmi. 
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Duško Mijatović Nevšimol som si. Nevšimol som si. Brady neboli.

Áno. Aplikovanie 
veterinárnych prostriedkov 
je neporovnateľne ľahšie a 

rýchlejšie.

Nevšimol som si. Všimol 
som si návštevu 

cudzincov na 
slnečniciach, ale 

nedostatok potravy v úli 
som si nevšimol.

Áno. Na podávanie tekutého 
krmiva je revolučný vynález a pre 

tuhé krmivo očakávam 
jednoduchšiu prácu.

Lepší.

Vrchnák som nastavil po hlavnej pastve, nastalo sucho a obdobie 
bez pastvy, nesťahoval som včely na slnečnicovú pastvu a nemohol 

som preto sledovať a porovnávať výnosy, reprodukčný rozvoj a 
výstavbu úľov. Očakávam v budúcom období, že tieto vrchnáky 

budú lepšie od klasických. Nateraz je jediný problém pri sťahovaní, 
na úle s novými vrchnákmi sa nemôžu klásť iné úle (jestvuje 

riešenie), ale majú prednosť zabezpečovania ventilácie.

Ivan Jovanović

Nevšimol som si. Všetkým 
včelstvám som pred 
slnečnicou dal po 3 

medzistienky a na konci 
všetky boli vystavané.

Áno. 10 % (približne)

Áno. Nieto brada - vzhľadom na 
to, že sú mriežkové dná bez 
zásuviek aj pri kontrolných 

včelstvách sa brada vyskytla len 
pri jednom včelstve.

Nie. Áno. Áno. Lepší.
Myslím si, že je skoro dávať posudok o vrchnáku, lebo som 

vrchnách dal len pred slnečnicovou pašou, je veľká prednosť, že je 
v jednom kuse vrchnáková doska, polonástavec, kŕmidlo a strecha.

Ilija Avramović Nie, nezistil som. Nie. Áno. Áno. Áno. Áno. Lepší.

Zoran Dragosavac

Safet Gilić Nevšimol som si.

Áno. Nie som si istý, či je 
to pre vrchnák, lebo 

včelstvá boli vyvinuté, keď 
som dostal vchnáky, ale 

nevylučujem možnosť, že 
je pre ne.Všetky včelstvá 

vynikajúco vošli na 
zimovanie.

Áno. Nieto brady, mriežkované 
dno, fantastická ventilácia. 

Áno. Neotvára sa vrchnák, 
ale priesvitná časť bez 

dymenia.
Nevšimol som si.

Áno. Počas práce, fantastický 
vrchnák.

Podstatne lepší.
Počas prikrmovania zatvorené boli ventilačné veká, včely sa okolo 

nich otáčali, prevdepodobne netesnia najlepšie a včely to cítia.

Jaroslav Javornik

Ivan Pihler

Milorad Evtić

Áno. Pred slnečnicou boli 
pridané 4 medzistienky pod 

nový vrchnák a vybrali sa 
všetky 4 a spod starého 

vrchnáka 3.

Áno. Pri osídľovaní úľov a 
pri rozvoji včelstva 

rýchlejšie sa rozvíja pod 
novým, o 1 viac na 5 

rámikov.

Áno. 100 %
Nie. Ale je ľahšie a aj 3-krát 

rýchlejšie urobiť.

Nie. Nebola krádež ani na 
starých ani na nových 

vrchnákoch.

Áno. Obrovský rozdiel v rýchlosti a 
potom je možná vizuálna kontrola, 

kým pri starých je nie možné 
vidieť akúkoľvek reakciu.

Podstatne lepší.
Podstatne pokojnejšie včelstvá, veľkosť  = gabaritu úľa - prednosť 

pri sťahovaní
Negatívne: Obstarávacia cena.


